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PROCES VERBAL 

   Incheiat astăzi 18.06.2020, cu ocazia întrunirii Consiliului Local al comunei 
Mărgineni, judeţul Bacău în şedinţa ordinară  de lucru. 

   Doamna  Secretar precizează că această şedinţă a fost convocată în conformitate 
cu prevederile art. 134 alin (1) lit. a) din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 
privind Codul Administrativ prin Dispoziţia nr. 114 din  12.06.2020 a Primarului  
comunei Mărgineni, judeţul Bacău, cu următorul proiect al ordinei de zi:  

1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local Mărgineni, 
județul Bacău din data de 26 mai 2020. 
 

2. Proiect de hotărâre privind adoptarea procedurii de urmărire și verificare a 
măsurilor dispuse prin Raportul de follow-up  nr. 664/14.05.2020 încheiat în 
urma acțiunii de verificare a modului de ducere la îndeplinire a Decizia nr. 
29/20.07.2018 a Camerei de Conturi Județul Bacău. 

Inițiator – PRIMAR 
 

3. Proiect de hotărâre privind completarea HCL nr. 52/06.09.2016 a Consiliului 
local al comunei Mărgineni, cu privire la schimbarea destinației imobilului 
“Școala Podiș”. 

 
Inițiator – PRIMAR 

 
4. Diverse. 

În continuare doamna secretar general al comunei precizează că sunt îndeplinite 
prevederile art. 137 alin. (1) din Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind 
Codul Administrativ, fiind prezenţi 14 consilieri din cei 15 aleși, învoit fiind domnul 
consilier Petru PĂDURARU. 

 Domnul consilier Valerică PEPTĂNUȘ este invitat să prezideze actuala ședință a 
Consiliului Local Mărgineni, județul Bacău. 

Ședința fiind legal convocată și constituită își poate desfășura lucrările. 

Această imagine nu se poate afișa.



Înainte de a fi citită actuala ordine de zi, doamna secretar general al comunei le 
aduce la cunoștință domnilor consilieri suplimentarea cu un proiect de hotărâre și anume: 

Proiect de hotărâre privind  actualizarea domeniului public al Comunei Mărgineni 
în sensul transformării HR 777 situat T50, sat Valea Budului în DE 777. 

 

Doamnul președinte de ședință supune la vot suplimentarea  ordinei de zi, fiind 
votată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire ordinei de zi fiind votată cu unanimitate de voturi. 

Se trece la primul punct pe ordinea de zi:  
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului Local Mărgineni, 

județul Bacău din data de 26 mai 2020. 
Având în vedere că procesul-verbal al şedinţei din 26 mai 2020 a fost pus la 

dispoziţia consilierilor în timp util şi nu sunt obiecţii este  suspus la vot fiind votat cu 
unanimitate de voturi.  
 

Se trece la punctul doi pe ordinea de zi: 
2. Proiect de hotărâre privind adoptarea procedurii de urmărire și verificare a 

măsurilor dispuse prin Raportul de follow-up  nr. 664/14.05.2020 încheiat în urma 
acțiunii de verificare a modului de ducere la îndeplinire a Decizia nr. 
29/20.07.2018 a Camerei de Conturi Județul Bacău. 

Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, îi dă cuvântul doamnei 
secretar general al comunei pentru a prezenta acest proiect de hotărăre. Doamna secretar 
general al comunei dă citire măsurilor date prin Decizia nr. 29/20.07.2018 a Camerei de 
Conturi Județul Bacău și modul de ducere la îndeplinire a acestora. În concluzie măsurile 
dispuse prin Decizia nr. 29/20.07.2018 a Camerei de Conturi Județul Bacău, au fost duse 
la indeplinire, dar sunt măsuri pentru care se recuperează în continuare sumele dispuse, 
iar la măsura 3 și 7 se așteaptă soluția instanței. 

Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, întreabă dacă sunt 
înscriei la cuvânt pentu acest proiect de hotarâre. 

Nu se înscrie nimeni la cuvânt. 
 
Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, întreabă dacă sunt 

nelămuriri, nemaifiind se supune la vot Proiectul de hotărâre privind adoptarea procedurii 
de urmărire și verificare a măsurilor dispuse prin Raportul de follow-up  nr. 
664/14.05.2020 încheiat în urma acțiunii de verificare a modului de ducere la îndeplinire 
a Decizia nr. 29/20.07.2018 a Camerei de Conturi Județul Bacău, fiind votat cu 
unanimitate de voturi în forma prezentată. 

 
Se trece la punctul trei pe ordinea de zi. 



3. Proiect de hotărâre privind completarea HCL nr. 52/06.09.2016 a Consiliului local 
al comunei Mărgineni, cu privire la schimbarea destinației imobilului “Școala Podiș”. 
 Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ,  îi dă cuvântul 
doamnei secretar general al comunei pentru a prezenta acest proiect de hotărăre. Doamna 
secretar general dă citire solicitării venite din partea Fundației Umanitare “Dr. Luca” 
pentru desfășurarea de activității de învațământ nu doar activități culturale în Școala de la 
Podiș, care a fost dată în folosință gratuită în anul 2016 prin Hotarârea Consiliului Local 
Mărgineni nr. 52. Deasemeni se face precizarea că Avizul conform al Ministrului 
Educației Naționale nr. 10352/24.08.2016 pentru schimbarea destinației imobilului este 
valabil 5 ani, prin urmare în anul 2021 trebuie solicitat alt aviz.  

Domnul consilier Valerică PEPTĂNUȘ susține faptul că cei de la Fundației 
Umanitare “Dr. Luca” întrețin bunul imobil dat în folosință gratuită în anul 2016, iar dacă 
Consiliul Local are nevoie ca aceasta clădire să fie pusă la dispoziție, exemplu alergii 
locale, parlamentare, europarlamentare, nu au fost discuții pe aceasta temă. În condițiile 
în care multe școli au fost închise din lipsa elevilor trebuie avut în vedere la luarea 
deciziei și faptul că aici se vor desfășura activități școlare cât și activități culturale și copii 
nu vor fi nevoiți șă facă naveta. 

Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, întreabă dacă sunt 
înscriei la cuvânt pentu acest proiect de hotarâre. 

Nu se înscrie nimeni la cuvânt. 
 
 Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, întreabă dacă sunt 

nelămuriri, nemaifiind se supune la vot Proiect de hotărâre privind acordarea dreptului de 
uz și servitute către UAT Măgura  asupra  terenului în suprafață de 172,5 mp pentru 
executarea tronsoanelor de conductă proiectată  pentru obiectivul „ Inființare sistem de 
distribuție gaze naturale în localitatea Dealul Mare și Crihan, aparținătoare comunei 
Măgura, Județul Bacău”, fiind votat cu unanimitate de voturi în forma prezentată. 

 
Se  trece la punctul care a suplimentat ordinea de zi și anume: 
4 Proiect de hotărâre privind  actualizarea domeniului public al Comunei Mărgineni 

în sensul transformării HR 777 situat T50, sat Valea Budului în DE 777. 
Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, îi dă cuvântul doamnei 

secretar general al comunei pentru a prezenta acest proiect de hotărăre. Doamna secretar 
general dă citire Procesul verbal nr. 1084/5310/17.02.2020 încheiat între Ocolul Silvic 
Fântânele și UAT Mărgineni prin care s-a delimitat suprafața de 2000 mp situat în T50 
din satul Valea Budului, identificat în Registrul parcelar ca HR 777 precum și referatul 
nr. 5310 din 16.06.2020 al dlui Paulică ȘANDRU, consilier principal în cadrul 
Compartimentului cadastru și agricultură prin care se aduce la cunoștința faptul că, 
urmare a deplasării  la fața locului s-a constatat că HR 777 s-a colmatat în timp, acesta 
transformându-se într-un drum de exploatație, acesta fiind folosit și de locuitorii celor 4 
locuințe aflate în zonă. 

 Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, întreabă dacă sunt 
înscriei la cuvânt pentu acest proiect de hotarâre. 



Nu se înscrie nimeni la cuvânt. 
 Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, întreabă dacă sunt 
nelămuriri, nemaifiind se supune la vot Proiectul de hotărâre privind privind aprobarea 
cotizaţiei anuale la patrimoniul „Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
Salubrizare Bacău”, fiind votat cu unanimitate de voturi în forma prezentată. 
 
 Se trece și la ultimul punct pe ordinea de zi și anume. 

Diverse. 
 
Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, propune ca înainte 

de a da citire doamna secretar general al comunei cererilor sau adreselor care trebuie 
supuse atenției Consiliului Local să i se dea cuvântul domnului Petre CICEU, present în 
sedință. Membri Consiliul Local Mărgineni sunt deacord prin urmare domnul Petre 
CICEU ia cuvântul și întreabă de ce nu poate amplasa un gard electric pe islazul 
comunal?deoarece pe acest islaz sunt mullet drumuri șivrea sa nu intre nimeni.  Răspunde 
doamna secretar general al comunei că trebuie respectată Legea așa cum a fost precizat și 
în adresa înaintată de către Biroul Urbanism și amenajarea teritoriului. Doamna secretar 
general al comunei precizează că acest teren este extravilan, și Certificat de Urbanism 
trebuie solicitat de la Consiliul Județean Bacău nu de la Primăria comunei Mărgineni, iar 
domnul Petru CICEU nu a solicitat Certificat de Urbanism. Domnul CICEU răspunde că 
verbal de la Consiliul Județean I s-a comunicat că nu va primi Certificat de Urbanism. 
Domnul consilier Valerică PEPTĂNUȘ îi comunică domnului CICEU să depună 
documente pentru Certificatul de Urbanism și cu siguranță va primi afirmativ sau negativ. 
Tot pe acest subiect intervine și domnul consilier Dan FARAUANU care îl întreabă pe 
domnul CICEU dacă a fost prezent la sedința cu fermierii de pe raza comunei atunci când 
s-a împărțit islazul și fiecare si-a ales să pășuneze? Răspunsul domnului CICEU este 
afirmativ.  Domnul consilier Dan FARAUANU îi propune domnului CICEU să pășuneze 
pe islazul din Zăvoi deoarece are și acolo locație și este unul din fermierii care are 
supliment la contractual de închiriere prin urmare și subvenție de la APIA și singur si-a 
aleș locația și nu este nimeni vinovat că sunt drumuri pe acest islaz. STia ce locație si-a 
ales de la început.   

La finalul tuturor discuțiilor pe tema amplasării unui gard electric pe islaz, domnul 
Petre CICEU le comunică domnilor consilieri că în termen de 15 zile vor disparea stâlpii 
și va solicita Certificat de Urbanism pentru construire. 

Membri consiliului local vor să știe ce demersuri s-au făcut cu privire la 
construcțiile de pe islazuri. Răspunde domnișoara Silvica ANDREI, consilier în cadrul 
Biroului Urbanism și Amenajarea Teritroiului, că s-au deplasat în teren și au fost date 
somații pentru desfințarea construcțiilor urmând a fi verificate, iar in caz contrar se vor 
face demersurile conform  legii. 

Domnul președinte de ședință, consilier Valerică PEPTĂNUȘ, îi dă cuvântul 
doamnei secretar general al comunei pentru  a da citire cererilor sau adreselor care trebuie 
supuse atenției Consiliului Local. 

 



Doamna secretar general al comunei dă citire adresei din partea Asociației 
Sportive pentru  Dezvoltarea Fotbalului și a Altor Sporturi – Viitorul Bacău, prin care 
solicită aprobarea concesionării terenului în suprafață de 6550 mp situate în sat 
Mărgineni, comuna Mărgineni, județul Bacău. După ce consilierii locali au identificat 
terenul solicitat pentru concesionare răspunsul a fost negativ. 

 
În continuare se dă citire adresei nr. 4902 din 11.06.2020 venita din partea UAT 

Hemeiuș, județul Bacău prin care se solicită o asociere în vederea construii de trotuare și 
șanțuri de scurgere a apei pe lângă DJ119B de la intersecția cu Calea Moinești – 
Mărgineni și până la DN15 Bacău –Piatra Neamț - Hemeiuș. UAT Mărgineni și UAT 
Hemeiuș să aloce fonduri necesare proiectării și construire de trotuare și șanțuri de 
scurgere a apei pe lângă DJ119B fără a prelua porțiunea de drum județean, iar Consiliul 
Județean Bacău eventual să aloce fonduri pentru subtraversări și marcaje rutiere. După ce 
sunt discutate avantajele acestei asocieri membri Consiliului Local Mărgineni sunt 
deacord cu propunerea făcută de către U.A.T Hemeiuș în limita fondurilor disponibile în 
buget, având în vedere că nu s-a luat în calcul la întocmirea bugetului anual un astfel de 
proiect. 

 
Se dă citire cererii  nr. 5321 din 16.06.2020 a domnului DUMITRU Rareș - 

administrator SC BONITO ORIGINAL SRL,  prin care se solicită închirierea terenului 
din fața resturantului deținut la parterul blocului din satul Mărgineni, județul Bacău în 
vederea deschiderii unei  terase pentru clienți. Este întrebată doamna secretar general 
dacă se poate, răspunsul este afirmativ, numai după ce va avea acordul locatarilor și va 
trebui demarată procedura de evaluare. Membri Consiliului Local Mărgineni răspund 
afirmativ, în unanimitate, solicitării domnului DUMITRU Rareș - administrator SC 
BONITO ORIGINAL SRL urmând să se facă demersurile legale pentru închiriere. 

 
Ia cuvântul domnul Ioan SAVA – polițist local în cadrul aparatului de specialitate 

al primarului comunei Mărgineni, județul Bacău care aduce la cunoștință că se va începe 
procedura pentru sistemul de monitorizare.  În primă fază se vor montara 40 de camere de 
luat vederi în satul Barați, satul Mărgineni și satul Pădureni în puncte cheie. Intervine 
doamnul consilier Dan FARAUANU care intreabă valoare ofertei, dacă sistemul permite 
prelungirea. Domnul SAVA Ioan răspunde că oferta nu o are pentru că este predată 
Biroului de Achiziții pentru a se demara achiziția, sistemul va trebuie să  permită 
prelungirea pentru că se vor monta și în celelalte sate camere de luat vederi.  

 
Umătorul înscris la cuvânt este domnul consilier Costică TAPALAGĂ care aduce 

la cunoștință necesitatea funcționării unui bancomat în comuna, cetățenii sunt nevoiți să 
meargă în oraș să iși ridice pensiile. Domnul primar răspunde că a vorbit cu difeiți 
repezentanți pentru bancomat dar răspunsul a fost că nu este rentabil. Domnul consilier 
Dan FARAUANU intervine și propune să se facă demersuri la toate băncile pentru 
montarea   unui bancomat. 

 



Domnul consilier Dan FARAUANU întreabă dacă s-a achitat integral lucrările 
pentu strada Arcadie Șeptilici din satul Barați și dacă nu pot fi chemați să remedieze 
asfaltul din acea zonă. Doamna secretar general al comunei răspunde că nu știe stadiul 
achitării lucrărilor, dar se va lua legătura cu reprezentanții firmei. 

Domnul consilier Anton PETREA vrea să mulțumească tuturor membrilor 
Consiliului Local pentru acest mandat, având în vedere ca este luna iunie și acum ar fi 
trebuit să se încheie, dar a fost prelungit până la 1 noiembrie 2020. 

 
Domnul președinte de ședință Valerică PEPTĂNUȘ aduce în dicuție că luna 

următoare unul dintre veteranii de război, Neculai PALADE, împlinește venerabila vârstă 
de 100 de ani prin urmare vrea ca membri consiliului local să vină cu propuneri pentru 
stabilirea unui premiu. După discuții se stabilește valaorea premiului  în cuantum de 
10.000 lei și acordarea unei Diplome în cadrul următoarei ședințe.  

Domnul consilier Valerică PEPTĂNUȘ - președinte de ședință  întreabă dacă mai 
sunt probleme de discutat, nemaifiind, declară încheiată ședinţa ordinară a Consiliului 
Local al comunei Mărgineni, judeţul Bacău, de astăzi 18 iunie 2020. 

Drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal. 

 

 

            PREȘEDINTE DE ȘEDINŢĂ,               SECRETAR GENERAL AL COMUNEI, 

                 Valerică PEPTĂNUȘ                                      Elena – Daniela  COȘA 

 

 

ÎNTOCMIT,  

Gabriela ZAMFIROIU 


